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ORSLAGGYÚLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választigénviő kérdés!

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012. évi XXXVI . törvény
42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat
124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr . Pintér Sándor belügyminiszterhez, mint a rendészetért
felelős kormánytaghoz

„Valóban arcfelismerőkamerák fogjákpásztázni az utcákat? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Budapest F őváros VIII. kerület Józsefvárosi önkormányzatának „Józsefváros” című lapja 2014 . július 1-én a
„Mindenhol lesznek térfigyelő kamerák” című cikkében arról számolt be, hogy a kerületben arcfelismer ő
kamerákat szerelnek fel, amelyek lehetővé teszik körözött bűnözők beazonosítását .

Alapvető kérdés, hogy a kihelyezett kamerák miként lesznek képesek felismerni a bűnözőket . A „Hírhatár ”
című internetes hírportálon 2014 . május 17-én megjelent cikk (Kertész Z . István: A VIII. kerületi önkormányzat
szabályellenesen rakna ki arcfelismerő kamerákat) arra hívta fel a figyelmet, hogy ehhez először valakiknek be
kellene táplálni az országban előforduló összes bizonyítottan bűnöző személy arcképét . A cikk ismertetette az
Országos Rendőr-főkapitányság állásfoglalása, amib ől az következik, hogy az arcképek betáplálására ninc s
törvényes lehetőség . Arcfelismerő kamerák tényleges alkalmazására tehát törvényesen nem kerülhet sor . Fontos
megjegyezni, hogy közterületen térfigyel ő kamerák elhelyezésére a Rendőrségről szóló 1994 . évi XXXIV .
törvény (továbbiakban: Rtv .) 42 . (2)-(3) bekezdése alapján csak a rendőrség jogosult az illetékes település i
önkormányzat döntése alapján .

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogy helytállóak-e a „Józsefváros” című lap információi, és a rendőrség
valóban arcfelismerő kamerák kihelyezését tervezi Budapest VIII . kerületében? Ha igen, kérem, adjon
tájékoztatást a következő kérdésekben :

• Az Rtv. 42 . (3) bekezdése alapján tettek-e előterjesztést a kerületi önkormányzatnak arcfelismerő
kamerák telepítésére ?

• Ki és milyen forrásból finanszírozza a kamerák telepítését ?
• Mi értelme ilyen kamerák telepítésének, ha azok alkalmazását a hatályos adatkezelési szabályok ne m

teszik lehetővé ?

Budapest, 2014. július 7 .

Dr. Har

	

zó Tamá s

Magyar Szocialista Párt
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